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HIREK
EBBEN A SZÁMBAN:

Szüreti felvonulás Ácson 

Városháza Őszi kompozíciókat 

készített az óvoda 

Munkabizottsági ülés a katódgyár 

építése kapcsán 56-ra emlékezünk 

Idősek Napja Ácson Jubiláló 

Polgárőrök Interjú Csere 

Ferenccel SportTökfesztivál 

köszönet illeti mindazokat a vendéglátóhelyeket, szerveze-
teket és családokat, akik étellel-itallal várták a menetet.

Persze bizonyára volt néhány csalódott ember, aki hiányol-
ta a lovasokat az utcájából, de sajnos nem tudunk mindenhol 
végig menni, hiszen nagy a település, ráadásul ilyenkor ősszel 
hamarabb is sötétedik, gyorsabban hűl le a levegő, egyszóval 
számos dologra kell odafigyelni a biztonságos rendezvény 
érdekében.

A Zichy parkból indultunk, majd részben a megszokott út-
vonalon haladtunk végig. Az első megállónk a tűzoltóság előtt 
volt, ahol először a Bóbita Óvoda tánckara lépett fel, majd 
Jastyúrné Polgár Zsóka óvó néni vezetésével a gyerekek kö-
vetkeztek, akik népi játékokkal és tánccal emelték a hangu-
latot. Volt még egy kis idő élvezni a Városi Nyugdíjas Klub és a 
tűzoltók vendégszeretetét, aztán tovább haladt a menet.

A kisbíró kiáltványa után az óvónénikből erre az alkalomra 
összeállt szüreti tánccsoport nagy sikert aratott minden meg-
állóhelyen. Mindenhol fantasztikus vendéglátásban volt ré-
szünk, amiért hálásak vagyunk.  A Simi kocsmánál még egy kis 
extra hangulat is kialakult, amikor egy lelkes résztvevő kéré-
sére táncba vitték az óvó néniket és a Pénzásási Nyugdíjas Klub 
néhány tagját.

Amikor ráfordultunk a Fő útra lehetőségem nyílt végigte-
kinteni a meneten. Mi éppen hatan ültünk a pónifogaton, él-
veztük a napsütést, szólt a zene és közben integettünk az ut-
cán, házak teraszain, ablakaiban figyelő embereknek, a kerí-
tésre felmászó kisgyerekeknek, kerestük a kíváncsi tekintete-
ket, de közben volt idő elgondolkodni is. Majdnem húsz lovas-
fogat és egy kisvonat alkotta a menetet. Azon töprengtem az 
őszi napsütésben, hogy milyen jó hely ez az Ács.

A közösségszervezésben az a jó, amikor az ember megéli az 
ilyen pillanatokat, az összefogás és a közösségi szellem erejét. 
Amikor nem csak tudom, hogy ott van, hanem én magam is 
benne vagyok. Közhelyesnek tűnhet, amikor azt írjuk, hogy jó 
volt látni a vidám arcokat, és a gyerekek szemében csillogó 
kíváncsiságot és örömet, de valójában leírhatatlanul jó érzés 
mindezt testközelből megtapasztalni. Az idei szüreti felvo-
nuláson bőven kijutott ezekből a pillanatokból.

Az ácsi lovasok igazán kitettek magukért. A háttérben 
Varga Zoltán fogta össze a szálakat ezúttal, akiről kiderült, 
hogy nem csak a pónifogatozásban jeleskedik, hanem a szer-
vezésben is. Meg kell említeni a rengeteg támogatót, segítőt, 
magánembereket, vállalkozókat, cégeket, civil szervezeteket, 
akik első hívószóra a rendezvény mellé álltak. Emellett külön 

Őszi napsütésben ünnepeltük a szüretet

Folyt. a 3. oldalon.
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Városházi Hírek
Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. 

szeptember 26-án megtartotta a soron következő testületi 
ülését, melyet a helyi kábel Tv is közvetített. A Képviselő-
testületi ülést megelőzően az anyagok kiküldésre kerültek a 
képviselők részére.

2023. szeptember 26-i testületi ülés
· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadta a 

Helyi Választási Bizottság tájékoztatóját az új önkormányzati 
képviselő mandátumának kiosztásával kapcsolatban. A kép-
viselői mandátumáról lemondott Gerencsér István helyére a 
2019. október 13. napján megtartott önkormányzati képvise-
lők és polgármester választáson készült, jegyzőkönyv alapján 
a következő legtöbb szavazattal rendelkező Szalai Károly 
lépett, aki a képviselő-testület ülésén esküt tett.

· A Képviselő-testület elfogadta a Napsugár Művészeti Isko-
la, Alapítványi Művészeti Iskola 2022/2023. tanév működésé-
ről, az Ácsi Gárdonyi Géza Általános Iskola 2022/2023. tanév 
működéséről szóló beszámolóját, Ács Város Önkormányzatá-
nak 2023. I. féléves beszámolóját, az Ácsi Szociális Alapszolgál-
tatási Központ Szervezeti és Működési Szabályzatát és Szak-
mai programját, valamint az Édv Zrt. 2022. évi víziközmű üze-
meltetés vízágazati és szennyvízágazati beszámolóját.

· Elfogadásra került az Északdunántúli Vízmű Zrt. által ké-
szített Gördülő Fejlesztési Terv 2024-2038 évi tervezete a Ko-
márom-Ács ivóvíz rendszer felújítási,- pótlási, beruházási mun-
kákra, valamint a szennyvíz rendszer felújítási,- pótlási, beru-
házási tervrészére vonatkozóan.

· Ács Város Képviselő-testülete megalkotta a közösségi 
együttélés alapvető szabályairól és elmulasztásának jogkövet-
kezményeiről szóló rendeletét, valamint a törvényi előírások-
nak megfelelően módosításra került a szociális és gyermek-
védelmi rendelet.

· Módosításra került a közmeghallgatás és a lakossági fó-
rum helyszíne és időpontja. A közmeghallgatás időpontja 
2023. október 3-án 16.30 perctől 17.30 percig, helyszíne az 
Ácsi Polgármesteri Hivatal nagyterme. A lakossági fórum meg-
tartására 2023. október 3-án 18.00 órától kezdődően kerül 
sor, melynek helyszíne az Ácsi Gárdonyi Géza Általános Iskola 
aulája.

· Képviselő-testület a Kiálltunk Ácsért mozgalom jelöltjét 
Fábián Petra ácsi lakost nem választotta be, a katódgyárral 
kapcsolatos tájékoztatás céljából megalakult ad-hoc bizott-
ságba. A testület döntött arról, hogy a környékbeli települé-
sek (Bábolna, Bana, Nagyigmánd, Kisigmánd) civil szervezeté-
nek egy képviselőjével bővíti a bizottságot. A civil szervezet 
egy képviselőjére írásban, a település polgármestere tehet 
javaslatot.

· Elfogadásra került Ács Város 2021-2026. évi környezetvé-
delmi programjának 2023. évi felülvizsgálata, valamint Ács 
Város Integrált Települési Vízgazdálkodási Terve.

· Képviselő-testület elhatározta, hogy az Eurovelo6 kerék-
páros útvonal Ács közigazgatási területét érintő szakaszának 
közútkezelői feladatainak ellátását a kizárólag kerékpáros 
forgalmat bonyolító (1 sz. főúti elválástól a vármegyehatárig) 
útszakasz, valamint a Concó patak feletti 12,00 m szabadnyí-
lású kerékpáros híd és a hozzá vezető kétoldali kerékpárút 
vonatkozásában a lehatárolási tervnek megfelelően átadja a 
Magyar Közút Nonprofit Zrt. részére.

· A Képviselő-testület a korábbi évekhez hasonlóan a Tata-
bányai Tankerületi Központtal Sportcsarnok használati megál-
lapodás megkötését javasolta. A Gárdonyi Géza Általános Isko-
la székhelyintézménye mellett működő sportcsarnok haszná-
lati díját 2023. szeptember 1-től kezdődően 7.500,- Ft/tanóra 
összegben jelölte meg, az Ifjúság utcai telephely tekintetében 
75 % -ban Ács Város Önkormányzata 25 %-ban Tatabányai 
Tankerületi Központ költségmegosztást javasolt.

· A civil szervezetek közül többlettámogatási kérelmet 
nyújtott be az Ácsi Polgárőr Egyesület és az Ácsi Kinizsi Sport 
Club, melyet a képviselő-testület az általános tartalék terhére 
elfogadott.

· A Képviselő-testület pályázó hiányában, az Ácsi Bartók 
Béla Művelődési Ház, Könyvtár és Városi Sportcsarnok Szerve-
zeti és Működési Szabályzatában foglalt helyettesítési rend 
alapján az intézményvezetői feladatok ellátásával 2023. októ-
ber 16-tól 2023. december 31-ig továbbra is Balogh Attila 
programszervezőt bízta meg. 

· Döntés született arról, hogy Ács Város Önkormányzatá-
nak Képviselő-testülete 2024. évben is csatlakozik a hátrányos 
szociális helyzetű felsőoktatási hallgatók támogatását segítő 
Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpá-
lyázathoz. Az ösztöndíjak fedezetéül a képviselő-testület a 
2024. évi költségvetésben 2.760.000.- Ft összeget különít el.

· A képviselő-testület úgy dönt, hogy a – Hugyecz Tetőfedő 
Kft tulajdonában álló,– Ács belterület 1034/5 hrsz-on találha-
tó 1032 m alapterületű, „kivett magánút”(közforgalom szá-
mára nyitott) művelési ágba tartozó területet elnevezi. 2023. 
október 1-től a terület elnevezése a tulajdonos javaslatának 
megfelelően Liget köz.

· Ács Város Önkormányzatának képviselő-testülete lakos-
sági kéréseknek megfelelően ingatlan telekhatár rendezési 
kérelemről, belterületi ingatlan vásárlási kérelemről döntött, 
továbbá lakossági kéréseknek megfelelően a rendezési terv 
módosítását határozta el.

· Zárt ülésen a képviselő-testület a MEMFO Nonprofit Kft. 
ingatlanbérleti jogviszonyáról, önkormányzati lakások kiutalá-
sáról döntött, valamint elbírálásra kerültek az Esély Otthon 
pályázat lakhatást ösztönző támogatások.

KÖZMEGHALLGATÁS
Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2023. októ-

ber 3-án 16:30 órakor az Ácsi Polgármesteri Hivatal nagyter-
mében közmeghallgatást tartott. 

Dr. Szentirmai István polgármester tájékoztatójában el-
hangzott, hogy az önkormányzat az elmúlt évben is igyekezett 
kihasználni a pályázati lehetőségeket a város és intézményei-
nek fejlesztésére. Elmondta, hogy a TOP Plusz Élhető Telepü-
lések tárgyú felhívásban 2022. évben 300 millió forint támo-
gatást nyert a város a csapadékvíz elvezetés fejlesztésére. A 
projekt a településen 5 helyszínt érintene. A Komáromi utcát, 
az Ady Endre utcát, az Árpád utca első részét, a Dózsa György 
utcáról indulóan a Községi utca és a Vörösmarty utca, valamint 
a Fő út mentén található tűzoltó-szertár előtti lefolyástalan 
területet. Az év során a tervek elkészültek és engedélyezte-
tésre benyújtásra kerültek. Az eljárás folyamatban van, az en-
gedélyek megérkezéséig az idei év végén kiírásra kerülhet a 
kivitelezésre vonatkozó közbeszerzési eljárás, majd annak 
eredményes lezárását követően 2024. évben megvalósulhat a 
fejlesztés. 

Leader Közösségi célú fejlesztések projekt keretében 
2022-ben pályázatot nyújtott be az önkormányzat 1 db nagy 
teljesítményű fűnyíró traktor beszerzésére, 7 millió Ft összeg-
ben, melyhez nem volt szükség önrész biztosítására. A támo-
gatás és a megvalósítás még 2022. év végén sikeres volt. 

2023. évben a Leader Közösségi célú fejlesztések projekt 
keretében pályázatot nyújtott be az önkormányzat, melyben 
egyrészt a városgazdálkodás gépparkjának bővítése céljából 
rotációs kapa, földfúró, lapvibrátor, betonkeverő, illetve egy 
nagy teljesítményű lombszívó, másrészt pedig a rendezvé-
nyek lebonyolításához 30 db sörpad garnitúra kerülne beszer-
zésre. A projekt költéségvetése 7 millió forint, melyhez önerőt 
nem szükséges biztosítani. 

Az Interreg VI-A Magyarország-Szlovákia Együttműködési 
Program keretében szeptember 15-ig benyújtásra került a fel-
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Őszi napsütésben ünnepeltük a szüretet
gal lehetünk büszkék saját identitásunkra. Ennyi jó ember, 
ennyi mosolygó arc, ilyen összefogás, ilyen remek hangulat...  

Ismét bebizonyosodott, hogy az ácsi lovasok igazi közös-
ségként, önzetlen résztvevői az ácsi kulturális életnek, így a 
művelődési ház nevében is szeretném kifejezni a hálámat irá-
nyukba. Jó érzés, hogy rájuk is mindig számíthatunk, és hogy 
egyre több ilyen csapat van Ácson. Így nyer értelmet az a 
munka, amit a mindennapokban végzünk, és ezért töprengek 
én arról az őszi napsütésben, hogy milyen jó hely ez az Ács.

Végül kicsit fáradtan, de szívünkben szeretettel és meleg-
séggel tértünk vissza a Zichy parkba, ahol még egy utolsó koc-
cintásra volt idő csupán, hiszen a felvonulásban résztvevőket 
vártuk vissza a művelődési házba egy finom vacsorára és be-
szélgetésre. Itt már Varga Zoltán köszönte meg mindenkinek a 
részvételt és a segítséget, majd egy jóízű vacsora elfogyasz-
tása után baráti beszélgetéssel és egy kis táncmulatsággal ért 
véget a nap.

Egy olyan városban, ahol ilyen színvonalas, ilyen sok embert 
megmozgató hagyományőrző rendezvény valósul meg, jog-

Az ácsi Kinizsi SC lovas szakosztálya, az ácsi lovasok köszönetüket fejezik ki a szüreti felvonásban  szervezésében 
nyújtott segítségért és támogatásért az alábbiaknak:

A zöldségek paradicsoma | Ácsi Adventi Angyalok | Ácsi lovasok | Ácsi Önkormányzati Tűzoltó Parancsnokság | Ácsi Polgárőr 
Egyesület | B8 Market | Bábolna Pékség | Balázs Róbert és a BR Rönkvilág Kft. | Bóbita Óvoda | Borostyán Presszó | BRTK 
Művház | Büki és Társai Kft. | Concó Menti Vadásztársaság | Igmándi Húsbolt| Janibex Kft. | Jastyúrné Polgár Zsóka és a 
Komáromi Így tedd rá | Kinizsi SC | Kispuding Streetfood  | Kovács Gábor és családja | Lipóti Pékség | Mackó Büfé | Nagy 
Gábor | Napsugár Étel&Gyros Bár  | Németh Cukrászda | Niki Pékség | Pauer család | Peka István és családja | Pénzásási 

Nyugdíjas Klub | Piskóta Kávéház | Reál Élelmiszer bolt Ács | Ri-Go Bistro | Simi Presszó | Természetjáró Bakancsos Klub | 
Vándor Eszpresszó | Varga Kálmán és családja | Varga László | Városi Nyugdíjas Klub

Köszönetnyilvánítás

Folyt. az 1. oldalról.ó

Polgármester úr tájékoztatást adott arról, hogy pályázati 
forrásokon felül, önkormányzati önerőből teljes felújításra ke-
rült a Gyár u. 79/2 szám alatti önkormányzati bérlakás és be-
rendezése a fogorvos részére 8,758 ezer Ft értékben, a Gyár u. 
79/4 szám alatti lakásban gázkazáncsere és kéménybélelés 
történt, 958 ezer Ft összegben, valamint a fogorvosi rendelő 
teljes felújítására volt szükség a rendelés elindításához. Cse-
rélésre került a kezelő egység (fogászati szék), és fogászati 
eszközök, berendezések 8,986 ezer Ft összegben. A Zichy 
parkban öntözőrendszer került telepítésre 705 ezer Ft érték-
ben, a mezőőrök munkájának támogatására 6 db vadkamera 
vásárlása történt 614 ezer Ft értékben, a Bagolyvár belső te-
rének burkolása, festése történt 3,112 ezer Ft összegben. 
Továbbá a Gyár utcában 4,572 ezer Ft értékben közvilágítás 
fejlesztése történt és elkészült a Bóbita Óvoda Kinizsi utcai 
telephely épületének tetőszigetelése 27,494 ezer Ft összeg-
ben, valamint a tűzoltóság hátsó épületrészének tetőszigete-
lése 808 ezer Ft értékben.

vidéki Szentpéter községgel közös pályázat a kastély felújítá-
sára. A pályázat költségterve szerint a felújítás összege 253 
millió forint. Melynek keretében falátvágásos technológiával 
megvalósul az utólagos talajvíz elleni szigetelés, a belső vako-
latjavítások és festések, teljes külső homlokzati felújítás, vako-
lat és stukkópótlásokkal egyaránt, a külső nyílászárók cseréje, 
a díszterem, a nagy terem, és a hozzájuk tartozó folyosó padló-
burkolat cseréje, belső falépcső felújítása, az emeleti szint 
teljes felújítása (villamos hálózat, padlóburkolat, festés, vizes 
blokk). Megvalósulna a csapadékvíz összegyűjtése föld alá 
süllyesztett csapadékvízgyűjtő tartályba az épület két külön-
böző pontján, a további felhasználás céljából.

A Polgárok, egyenlőség, jogok és értékek program Testvér-
város-programok pályázati felhívás keretében a 2024. évben 
megrendezésre kerülő Ács-Kapocs Fesztivál támogatására pá-
lyázatot nyújtott be az önkormányzat, mely egyben a testvér-
településekkel való kapcsolat erősítéséről is szólni fog. Meghí-
vott vendégek Olasztelek, Madar, Csallóközaranyos, Szent-
péter, Hetény testvértelepülések.

Őszi kompozíciók Ács utcáin
sze a gyűjtés folyamatát. A csoportok-
ban dolgozó felnőttek segítségével ke-
rültek helyére a megálmodott alkotá-
sok.

Mindannyiunk számára nagy élmény 
volt átélni azt a közösségi munkát, amely 
a tervezés, a készülődés, és az elkészült 
alkotást folyamatát kísérte. Örömmel 
tapasztaljuk, hogy egy-egy ilyen ese-
ménynek milyen erős, összetartó közös-
ségformáló szerepe van.  

Példaértékű volt a gyermekek, szü-
lők, nevelők összehangolt közös munká-
ja melyet megtapasztalhattunk azon a 
délutánon amikor a helyére kerültek a 
kompozíciók.

A csillogó gyerekszemekben tükröző-
dőtt vissza az az érték melyet ez az 
esemény képviselt. 

termések, termények, rajzok). Az óvóné-
nik és dajkanénik kreatív ötleteik meg-
valósításával járultak hozzá a kompozí-
ciók színvonalához.

A csoportban dolgozók és a szülők 
közösen döntöttek egy-egy kompozíció 
témájában, a rendelkezésre álló alapa-
nyagok figyelembevételével.

A szülőfelelősök lelkesen fogták ösz-

Az Ácsi Bóbita Óvoda 2019-től egy 
szülő Varga Éva kezdeményezésére csat-
lakozott Ács közterületeinek őszi han-
gulatba öltöztetéséhez.A kezdeménye-
zés immár hagyománnyá vált intézmé-
nyünkben, és minden ősszel csoporton-
ként helyezünk el az általunk választott 
helyszínre az őszi dekorációkat.

A központi óvoda hat csoportja a Fő 
utcán és a Gyár utcán, még a telephelyen 
működő Pénzásási óvoda 4 csoportja az 
intézmény udvarán helyezte el össze-
állításait. Az ötletek elkészítését Imhof 
Orsolya által szervezett Tök fesztivál 
időpontjáig határoztuk meg.

A készülődés heteit nagy sürgés-for-
gás előzte meg. A csoportokban a gyere-
kek közreműködésével gyűjtés kezdő-
dött a természet kincseiből (falevelek, 
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„Fontos, hogy a lakosság nyugodt legyen,
és biztonságban érezze magát!”

den szempontból megfeleljen a jogsza-
bályoknak és a környezetvédelmi előírá-
soknak.

 
- Mi a „jó" a megfelelő testtartás, 

hozzáállás jelen periódusban a beru-
házáshoz mi a véleménye? Úgy is, mint 
alpolgármestert és úgy is, mint Ácson 
élőt kérdezem. 

 - Szerintem az a megfelelő testtartás 
ebben a periódusban, hogy mind a vá-
rosvezetés, mind a lakosság nyitott és 
konstruktív legyen. Fontos, hogy az ön-
kormányzat és a cég folyamatosan kom-
munikáljon az ácsiakkal, válaszoljon a fel-
tett kérdésekre és megnyugtató infor-
mációkat nyújtson számukra. Azt szeret-
ném, hogy a beruházás minden szem-
pontból átlátható legyen, és hogy bizto-
sak lehessünk abban, hogy minden előí-
rásnak megfelelően zajlik az építkezés és 
majd a termelés is.

Családommal itt élek Ácson. Gyerme-
keim boldogsága mindennél fontosabb 
számomra, és mindent megteszek azért, 
hogy biztonságban és egészségben 
nőjenek fel. Ezért nem engedek semmi 
olyat, ami káros lehet rájuk nézve. Min-
den döntést alaposan átgondolok, és 
mindig a családom és ezzel párhuzamo-
san az ácsiak érdekeit tartom szem előtt. 
Ezzel a beruházással kapcsolatban is 
ugyanezt a megközelítést alkalmazom, 
mindig figyelembe veszem a környezeti 
és társadalmi hatásokat is. Fontos szá-
momra, hogy a városunk fejlődése ne ve-
szélyeztesse a gyermekeim és az ácsiak 
jövőjét.

 
-Alpolgármester Úr maradt a testü-

letben, tartva magát esküjéhez. Miért 
döntött így?

-Korábban többször is elmondtam, 
hogy egy képviselő küzd valamiért vagy 
harcol valami ellen, hiszen képviseli, kép-
viselnie kell azokat az embereket, akik 
bizalmat szavaztak neki a legutóbbi vá-
lasztáson. Maradtam a testületben, 
mert hiszek abban, hogy a város vezeté-
se felelősséggel tartozik Ácsért, az ácsi-
akért, az itt élők iránt. Az eskümet meg-
tartva és tiszteletben tartva, úgy gondo-
lom, hogy a legjobb módja annak, hogy 
befolyásoljam a beruházást és annak kö-
rülményeit az, ha maradok a testületben 
és aktívan részt veszek a döntéshozatal-
ban. Szeretném biztosítani, hogy min-
den előírást és szabályt betartsanak, és 
hogy a lakosság érdekeit képviseljem a 
lehető legjobban. Azáltal tehát, hogy a 
testületben maradtam, lehetőségem 
van arra, hogy közvetlenül figyeljem a 
beruházás folyamatát és a döntéseket, 
valamint, hogy a lakosság szempontjait 
és aggodalmait figyelembe vegyem.

emelkedéséhez. Páran viszont aggód-
nak a környezeti hatások miatt és attól 
tartanak, hogy a gyár esetleg negatív ha-
tással lehet az egészségükre és a kör-
nyezetre. Ezért fontos, hogy minden ál-
láspontot meghallgassunk és figyelem-
be vegyünk a döntéshozatal során.

-Lakossági tájékoztató volt, illetve 
egy bizottság is felállt annak érdeké-
ben, hogy megnyugtató módon infor-
mációhoz jusson a város, a környék, és 
bepillantást kaphassunk a létesítendő 
gyár működésébe. Ezzel kapcsolatban 
mi a véleménye az eddig történteket 
tekintve?

 - Örülök, hogy a városvezetés és a 
beruházó cég együttműködve létreho-
zott egy lakossági tájékoztatót és felállí-
tott egy adhoc bizottságot. Ennek kö-
szönhetően a lakosság megfelelő és hi-
teles információhoz juthat, valamint 
bepillantást kaphat a gyár működésébe. 
Ez nagyon fontos lépés volt a kommu-
nikáció és a bizalom építése szempont-
jából. Néhány embernek ez is kevés, azt 
érzem, hogy még mindig van bizonyta-
lanság és kérdés a lakosság körében, így 
további erőfeszítéseket kell tennünk 
annak érdekében, hogy mindenki meg-
felelő tájékoztatást kapjon. Fontos, 
hogy a lakosság nyugodt legyen és biz-
tonságban érezze magát, emellett, ami 
a legfontosabb, hogy a beruházás min-

Az Ácsi Hírek legutóbbi számában 
azok a képviselők mondták el vélemé-
nyüket az épülő katód üzemmel kap-
csolatban, akik kitartottak vállalt 
megbízásunk mellett és folytatják 
munkájukat az önkormányzatban. 
Csuka László és Héregi Péter képviselő 
úr gondolatai után Nagy Tamás alpol-
gármester véleményére is kíváncsiak 
voltunk, így Őt kérdeztük arról, ho-
gyan élte meg az elmúlt heteket, és a 
beruházással kapcsolatban elindult 
kommunikációs lavina jelen szakaszá-
ban mit lát, milyennek ítéli meg a 
helyzetet pro és kontra?

 - Nagyon izgalmasnak és kihívásokkal 
teli időszaknak éltem meg az elmúlt he-
teket, hiszen egy olyan beruházást jelen-
tettek be nemrég a Külgazdasági és 
Külügyminisztériumban, amely jelentős 
hatással lehet városunkra és lakossá-
gunkra. A kommunikációs lavina, amely 
elindult ezzel a bejelentéssel kapcsolat-
ban, nagyon intenzív volt, és mind pro, 
mind kontra hallottam véleményeket. Ez 
a sokféleség azt mutatja, hogy a város-
ban és a környéken élők megosztottak a 
beruházással kapcsolatban. Sokan támo-
gatják a gyár építését, mert új munkahe-
lyeket, gazdasági fejlődést és infrastruk-
turális fejlesztéseket hozhat a városnak. 
Hisznek abban, hogy ez a beruházás hoz-
zájárulhat szeretett városunk fejlődésé-
hez és a lakosság életszínvonalának 
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Megtartotta első ülését az ácsi munkabizottság
a katódanyaggyár-beruházás kapcsán

ban az a postaláda, amelybe bárki be-
dobhatja levelét. A cég a névvel, címmel 
ellátott kérdéseket postai levélben vá-
laszolja meg a feladónak, a névtelen, de 
releváns kérdésekre pedig az Ácsi Hírek-
ben válaszol.

A BAMO elkészítette és elérhetővé 
tette a helyiek számára magyar nyelvű 
tájékoztató kiadványát is. Rövidesen el-
indul a vállalat magyar nyelvű weboldala 
és közösségi média kommunikációja.

A 2026-ra elkészülő, 900 új munka-
helyet teremtő katódanyaggyár terüle-
tén jelenleg a régészeti munka zajlik, a 
szakemberek egy Árpád-kori falu marad-
ványait találták meg. A feltárás várható-
an november elejéig tart. Eközben zajlik 
a létesítmény tervezése.

A cég a világ legfejlettebb és legmo-
dernebb gyártási technológiáját alkal-
mazza majd az ácsi katódanyaggyárban. 
Kína világelső ebben az iparágban. A BA-
MO olyan, világszerte ismert autógyárak 
partnere, mint a BMW, a Volkswagen 
vagy a Citroen.

Bővebb információ: 
press@nestcom.hu

publikusan elérhető, a város vezetésével 
közösen fogunk tájékoztatást adni a 
lakosoknak” – fogalmaz Fülöp Ferenc, 
Bamo Technology Hungary Kft. közkap-
csolati igazgatója.

Fülöp Ferenc az ülésen több, mint 70 
olyan kérdést válaszolt meg, amelyet a 
helyi lakosok vagy a munkabizottság tag-
jai tettek fel a beruházással kapcsolat-
ban, többek között a gyártási technoló-
giáról, a munkaerő-toborzásról, a víz- és 
energiaigényről, a biztonságról is. Egyér-
telművé tette, hogy a tervezett 300 
apartman fejlesztés minden munkavál-
lalónak épül és elsősorban magyar dol-
gozókban gondolkodnak. Megerősítet-
te, hogy környezetvédelmi monitoring 
rendszert fognak kialakítani, független, 
szakértő vállalat bevonásával. 

A közkapcsolati igazgató az ülésen 
elmondta: elindították azt az online vé-
leményfelmérést, amelyen keresztül az 
ácsiak és a térségben élők elmondhatják 
véleményüket a beruházásról, illetve 
arról, milyen területeken fejlesztenék 
Ácsot és térségét. Már elérhető a helyi 
lakosok számára a polgármesteri hivatal-

Megkezdte munkáját az ácsi katód-
anyaggyár-beruházás kapcsán létreho-
zott munkabizottság. A testület tagja az 
ácsi polgármester, a jegyző, több képvi-
selő, a környező települések polgár-
mesterei, valamint helyi civil szervezetek 
képviselői.

A munkabizottságban az Ácson 1,3 
milliárd eurós beruházással katódanyag-
gyárat építő BAMO Technology Hungary 
Kft. is részt vesz. A testület csütörtöki, 
ácsi ülésén a vállalat képviselője tájékoz-
tatást adott a projekt jelenlegi állásáról, 
valamint válaszolt az elmúlt hetekben 
felmerült kérdésekre.

„A legfontosabb helyi kommunikációs 
fórumnak tekintjük az ácsi munkabizott-
ságot, de a helyi lakosok e-mailen, postai 
úton, vagy személyesen is – az önkor-
mányzat épületének falán elhelyezett 
postaládába bedobva – eljuttathatják 
kérdéseiket nekünk, mindenre válaszo-
lunk. Az elmúlt hónapokban bizonyítottuk: 
mindent megteszünk az átláthatóságért, 
a folyamatos kommunikációért. Vala-
mennyi olyan információról, amely a pro-
jekt megvalósításának egyes fázisaiban 

Ács, 2023. szeptember 29. – Megtartotta első ülését csütörtökön az ácsi munkabizottság a város mellett 1,3 milliárd 
eurós beruházással épülő katódanyaggyár kapcsán. Az ülésen a beruházó BAMO Technology Hungary Kft. elmondta: a 
legfontosabb kommunikációs fórumnak tekinti a testületet, és az átláthatóság, a konstruktív párbeszéd jegyében 
folyamatosan válaszol a lakosok felmerült kérdéseire. Az első ülésre több mint 70 kérdés érkezett, elsősorban a 
technológiáról, a víz- és energiaigényről, a biztonságról, a munkaerő-toborzásról.

A katódanyag gyárral kapcsolatos polgármesteri vélemény

dolom Ács lakossága részéről egyfajta 
üzenet, hogy mindössze kb. 100 helyi 
vett részt rajta, a megjelentek másik fele 
nem ácsi volt, jelentős részük még csak 
nem is környékbeli.

Bízom benne, hogy ez azt jelenti, 
hogy Ács lakóinak döntő többsége meg-
értette, hogy a város jövője szempont-
jából ez egy olyan lehetőség, amire rég-
óta vártunk.

Voltunk már vesztesek elégszer! 
Amikor elvették a cukorgyárunkat, 

vagy amikor csőd közeli állapotban kel-
lett néhány éve az előző polgármester-
től átvenni az önkormányzat irányítását.

 Adjunk most esélyt annak, ami végre 
felemelheti Ácsot, és higgyünk a szak-
embereknek, hogy ez az üzem nem je-
lent veszélyt, fejlődést annál inkább a 
városnak, az egész térségnek.

történik.
- A működés során folyamatosan el-

lenőrizni a levegő, a víz és a szennyvíz 
összetételét.

- Jó kapcsolatot építeni a leendő gyár 
vezetőivel, ami az alapja annak, hogy vá-
rosunk a legtöbbet tudja profitálni az itt 
felépülő világcég működéséből.

A jövőnket biztosíthatja, hogy Ácson 
két világcég fog működni: A Hartman 
Hungary- és Bamo Technology Hungary 
Kft.

- Mint polgármester a Hartmann Hun-
gary Kft. bővítéseit támogatom és köz-
mű igényeinek a kielégítésében is meg-
teszek mindent, amire erőmből telik.

Továbbra is úgy gondolom, hogy hiba 
a beruházás ellenes tiltakozás, és indu-
latkeltés. Európában máshol is működik 
ilyen anyagokat felhasználó és katód-
anyag előállító üzem, az ide tervezett 
beruházás a legmodernebb technológi-
át alkalmazza majd a cég információi sze-
rint. S, bár a tájékoztató hangos volt és 
stílusában nem olyan, amire büszke le-
het bárki, aki azon részt vett –, úgy gon-

Tisztelt Ácsiak!

A katódanyag gyárral kapcsolatos 
véleményemet nem tudtam kifejteni a 
lakossági fórumon, mert olyan volt a 
stílus és a megjelentek egy körének 
viselkedése, hogy annak nem lett volna 
értelme. Az ott jelen lévő politikai pártok 
országgyűlési képviselői és a nagyon 
hangos helyi ellenzők ezt nem engedték 
volna, mert számukra csak egy igazság 
van az övék.

A véleményemet ezért most itt osz-
tom meg Önökkel.

Akik a reális tények ismeretében 
vannak, azok – és így én is tudom –, hogy 
ez a gyár meg fog épülni. Nem mi dön-
töttünk benne, és népszavazást ebben a 
kérdésben nem lehet tartani, kimondta 
a Kúria. Mindezek miatt az én feladatom 
a következő:

- Az elkészült építési tervek, hatásta-
nulmányok alapján komoly hozzáértő 
szakemberek álláspontjának kikérése.

- Az építkezés és termelés alatt ellen-
őrizni, hogy minden az előírások szerint 

Dr. Szentirmai István
polgármester
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DJ-ként is ismert képviselő került az önkormányzatba

közös munka még nem tudom. Egy tes-
tületi ülésen voltam jelen. Nincsenek il-
lúzióim egy év alatt nem lehet megvál-
tani a világot, de  minden tőlem telhetőt 
megteszek a városért és a lakóiért.

Egyet biztosan tudok, hogy a saját 
tudásom és a szerzett információk alap-
ján döntök a lakosság és a város érdekeit 
figyelembe véve.

A bennünket képviselő országyűlési 
képviselő cirkusznak nevezi az ácsiak til-
takozását! Nekem sem tetszik a katód-
gyár építése. Sok akkumulátorgyár épül 
Magyarországon. A Tatabányán épült 
akkumulátorgyárban dolgoztam, láttam 
több tízezer literes tartályokat tele maró 
anyaggal. A koreaiakkal együtt dol-
goztam, a műanyag csöveket szereltük 
össze. Precízen és körültekintően dol-
goztak.

Igen, de ember hibázhat anyaghiba is 
bejöhet és ha a maró anyag elindul ki 
vagy mi állítja meg?

Murphy óta tudjuk, ami elromolhat az 
el is romlik. Én nem arról beszélek, amit 
hallottam, hanem arról, amit láttam és 
az nem sok jót ígér.

A lecserélt és selejt akkumulátorok-
kal mi fog történni?

Szalai Károly: Amikor felhívott a Pol-
gármester úr nagyon meglepődtem. Kö-
zölte, hogy én vagyok a következő kép-
viselő-jelölt, mert lemondott Gerencsér 
István. Az első gondolat azonnal a nem 
volt. Kaptam 24 óra gondolkodási időt és 
arra jutottam, hogy akik rám szavaztak 
úgy gondolták talán tudok valamit tenni 
a városunkért.

Ugyanakkor nem tudtam arról miért 
mondott le ennyi képviselő. Az Ácsi 
Hírek-ben sem jelent meg információ. 
Azt gondolom az Ácsi Hírek-nek meg 
kellett volna kérdezni a lemondott kép-
viselőket, mert a városban élők kíváncsi-
ak nagyon vajon miért? Végül úgy dön-
töttem vállalom.

A kialakult helyzet rendkívül kaotikus. 
Az egyértelmű, hogy az önkormányzat-
nak semmilyen döntési joga nem volt 
fent eldöntötték és kész!

Óriási hiba volt az önkormányzat ré-
széről a nem megfelelő tájékoztatás. A 
város érdekeit figyelembe véve el kellett 
volna mondani őszintén, mi készül itt el-
kerülhették volna a nagyon kellemetlen 
kritikákat és akkor még finoman fogal-
maztam. Ez bizony bizalom vesztéssel 
járt. 

Hogy mennyire lehet konstruktív a 

Új belépőként csatlakozott az önkormányzat képviselő-testületéhez Szalai Károly, akinek az Ácsi Hírek – 
hasonlóan a korábban megszólított friss testületi tagokhoz – lehetőséget biztosított arra, hogy elmondja 
véleményét a kialakult helyzetről és képviselőként elképzelésiről az önkormányzati munkát illetően.

Szalai Károly képviselő

 Kedves Ácsi Szépkorúak!
Az ENSZ közgyűlésének határozata 

alapján 1991. óta ünnepeljük az Idősek 
Világnapját, minden év október első hét-
főjén. A megemlékezés célja, hogy fi-
gyeljünk az idősek problémáira, köz-
pontba helyezzük a méltóságteljes öreg-
kort, valamint az időseket visszainteg-
ráljuk a gazdaságba. Napjainkban egyre 
nagyobb hangsúlyt kap az idősek foglal-
koztatása, pótolva a munkaerőhiányt, 

56-RA EMLÉKEZÜNK!

Idősek Világnapja

„A legázolt bilincsbe vert Magyaror-
szág többet tett a szabadságért és igaz-
ságért, mint bármelyik nép a világon az 
elmúlt húsz esztendőben. Ahhoz, hogy 
ezt a történelmi leckét megértse a fülét 
betömő, szemét eltakaró nyugati társa-
dalom, sok magyar vérnek kellett elhull-
nia – s ez a vérfolyam most már alvad az 
emlékezetben.

A magára maradt Európában, csak 
úgy maradhatunk hívek Magyarország-
hoz, ha soha és sehol el nem áruljuk, ami-
ért a magyar harcosok életüket adták, és 
soha, sehol, – még közvetve sem – iga-
zoljuk a gyilkosokat.”

(Alber Camus: A magyarok vére)

valamint segítve a teljes értékű élet 
fenntartását. Az idősek világnapja lehe-
tőséget nyújt, hogy megköszönjem az 
idős embereknek mindazt, amit a társa-
dalomért tettek és tesznek. 

Ács város önkormányzata, alapvető-
en a szociális alapszolgáltató központ, 
lelkiismeretes munkájával próbálja segí-
teni az idős emberek életét: van házi-
gondozás, idősek klubja, segít az étkez-
tetésben, a művelődési házban van seni-

or tánc, valamint az önkormányzat kará-
csony előtt minden 70 év feletti szépko-
rút ajándékcsomaggal köszönt. A nyug-
díjas kluboknak helyet biztosít, kirándu-
lásukat pedig anyagilag támogatja.

 Arra kérem a Jó Istent, adjon mind-
nyájunknak erőt, egészséget és békes-
séget!

Dr. Szentirmai István
polgármester



Dolgozzon Magyarország egyik legmodernebb üvegházában!

Jelenleg az alábbi pozíciókba keresünk munkatársakat: 
- zöldmunkás, műszakvezető, raktáros és raktárvezető, 

karbantartó, csomagolómunkás, takarító, őr

Azért, hogy személyesen is megismerkedhessünk, és min-
den felmerülő kérdést megválaszolhassunk, Ács város önkor-
mányzatával karöltve lakossági gyűlést hirdetünk.

Helyszín: Bartók Béla Művelődési Ház és Könyvtár, Ács
Időpont: 2023. november 9., csütörtök, 18:00

Kérdéseit felteheti majd közvetlenül az új üvegházunk te-
lepvezetőjének, Krčmár Zsoltnak, vagy a cégcsoport jelenlévő 
vezetőinek. Ha addig is szeretne bennünket jobban megismer-
ni, látogasson el karrier oldalunkra a www.dolgozzaparadi 
csomban.hu címen, ahol további hivatkozásokat talál webol-
dalainkra és közösségi média csatornáinkra.

Dolgozzon velünk, és legyen ön is tagja a közös sikernek!

Szövetkezetünk története egészen 2006-ig nyúlik vissza, 
Vidám Paradicsom márkanevünk pedig – amellyel a boltok pol-
cain bárki találkozhat – közel 10 éve a vásárlók kedvence. 500 
kollégánkkal, 1 magyarországi és 4 csallóközi üvegházunkkal a 
régió jelentős munkáltatói közé tartozunk. Piaci pozíciónknak 
hála folyamatosan fejlődni tudunk, így a kollégáink jólétéért is 
egyre többet tehetünk. Jövő év elején a magyarországi jelen-
létünket szeretnénk erősíteni egy új üvegházzal, amely kie-
melt jelentőségű számunkra, hiszen paradicsom helyett 6,2 
hektáron uborkát fogunk termeszteni, először a vállalat törté-
netében. 

Miért érdemes megfontolnia, hogy csatlakozzon a 
csapatunkhoz?

- Egy műszakos, 8 órás munkarend, 5-6 nap / hét
- Céges busz, munkába járás támogatás
- Szezonban teljesítményalapú bérezés
- Munkaruha és annak tisztítása biztosítva
- Évente gyarapodó hűségbónusz
- Minőségjutalom és jelenléti prémium
- Biztos háttér, folyamatos fejlődés

A GreenCoop szövetkezet felvételt hirdet legújabb, hatodik üvegházába, amely 2024 januárjában Ácson 
nyitja meg kapuit. Ha ön is szeretne munkát vállalni a régió legnagyobb zöldségtermesztő csoportosu-
lásánál, jöjjön el a novemberi lakossági gyűlésünkre!

Új rendelet a Közösségi együttélés alapvető szabályairól 
- az ingatlan tulajdonosa vagy használója nem gondoskodik 

a rendszeres rovar- és rágcsáló irtásról, valamint szemetet 
halmoz fel

- a tulajdonos vagy használó, nem gondoskodik a telek-
ingatlanáról a közterületekre, illetve szomszédos ingatlanra 
átnyúló ágak és bokrok megfelelő nyeséséről

- aki közterületen üzemképtelen járművet engedély 
nélkül tárol

- a lakos ingatlanán az avart és egyéb száraz kerti hulladékot 
nem a kijelölt időszakban égeti el (március 1 – május 15, szep-
tember 15-november 30 közötti időszakban, kizárólag hétköz-
nap 8.00 és 19:00 óra között, és szombaton 8.00 órától 12.00 
óráig megengedett a tűzgyújtás)

- a közterületet hozzájárulás nélkül vagy a hozzájárulástól 
eltérően felbonja, átalakítja

- a közterületen engedély nélkül útcsatlakozást, kapubejá-
rót épít, vagy áthelyez

-  az ingatlanán házszámtáblát a közterületen jól láthatóan 
az épületre, bejárati kapura (üres telken a kerítésre, oszlopra) 
felszólítás ellenére sem helyez ki

- kedvtelésből (pl.kutya) tartott állat által okozott szennye-
zés megszüntetéséhez szükséges eszközöket nem tart magá-
nál, azt a közterület-felügyelő felszólítására nem mutatja be

A rendelet teljes szövege megtalálható Ács város honlap-
ján vagy a www.njt.hu oldalon. 

Ács Város Önkormányzatának képviselő-testülete 2023. 
szeptember 26-án tartott testületi ülésén fogadta el új rende-
letét a Közösségi együttélés alapvető szabályairól és elmulasz-
tásának jogkövetkezményeiről, mely 2023. november 1. nap-
ján lép életbe. A rendelet a városban lévő állandó problémák 
megszüntetése miatt született meg.

A közösségi együttélés alapvető szabályaival ellentétes 
magatartás miatti eljárás hivatalból vagy bejelentésre indul 
meg. A hivatal felé bejelentést szóban vagy írásban (email, 
postai úton) bármely személy tehet.

A szabályok megsértőivel szemben figyelmeztetésnek 
vagy közigazgatási bírság kiszabásának van helye. A szabály-
szegő magatartást megvalósító természetes személy 
100.000, jogi személy és jogi személyiséggel nem rendelkező 
szervezet 500.000 forintig terjedő közigazgatási bírsággal 
sújtható.

A rendeletben foglaltak betartását az Ácsi Polgármesteri 
Hivatal közterület-felügyelője, valamint a hivatal köztisztvise-
lője ellenőrzi.

A közösségi együttélés alapvető szabályait sértő magatar-
tások közül néhány fontosabb:

- belterületi ingatlan tulajdonosa vagy használója nem vagy 
nem megfelelően végzi el a kaszalást vagy gyommentesítést, 
így az ingatlanon a fűfélék és gyomnövények magassága a 30 
cm-t eléri,

7

http://www.njt.hu
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A Telex című lapnak adott interjújában Lakatos Béla előző 
polgármester azt állította, hogy nem jutnak az ácsi rászorulók 
megfelelő szociális juttatáshoz. Ennek cáfolataként álljon 
most itt, hogy az elmúlt időszakban az önkormányzat mikor és 
milyen mennyiségű tüzifát osztott szét.

A tűzifa kiszállítása a rászorulók részére 2019 óta folyama-
tos és a tűzifa hiánya nem korlátozza azt. Aki igényelt tűzifát 
mindenki, aki jogosult volt rá megkapta.

2019 év tavaszán az Őrlő utat benövő fákat kivágattuk, 
majd a városgazdálkodás felkuglizta és hasogatta, így került az 
igénylőkhöz száraz állapotban. Ez 172 erdei köbméter volt, 
amiből még egy kisebb mennyiség van raktáron. Azóta a 
Dunáról több alkalommal hoztunk fel uszadék fát, amit 
feldolgoztunk. Most pedig az Ernő majorban épülő üvegház 
építkezéséről kaptuk meg a göngyöleg faanyagát.

 2019    22 alkalommal
 2020   30  alkalommal
 2021   28   alkalommal
 2022   50 alkalommal kaptak tűzifát 

5 és 10 mázsa mennyiségben.

A gyermek étkeztetés számokban a valóságban:
2022-23-as tanév
 összes étkező: 257 fő  

50%-os kedvezményben részesülők létszáma: 74 fő 
ingyenesen étkezők létszáma:    48 fő 
 
2023-24-es tanév
összes étkező: 250 fő  
50%-os kedvezményben részesülők létszáma: 79 fő 
ingyenesen étkezők létszáma:    40 fő 

Szociális segélyben minden olyan személy részesül, aki 
nem munkaképes, és együttműködő a munkaügyi hivatallal. 
Számokban nézve:

rendkívüli települési támogatás
2020 141 alkalom 2.293.988 Ft
2021 87  alkalom 1.393.500 Ft
2022 89 alkalom 2.305.000 Ft

krízis támogatás
2020 11 alkalom 415.000 Ft
2021 15 alkalom 875.000 Ft
2022 11 alkalom      1.328.500 Ft

Dr. Szentirmai István
polgármester

Polgármesteri tájékoztató a szociális juttatásokról

Csere Ferenc kőfaragó

köves és épületszobrász szakmát sze-
reztem. Mégis a szakma rejtelmeit 
Polvár Zoltán és Varga László kőfaragó 
mestereknek köszönhetem, amit ez-
úton is szeretnék megköszönni nekik.

Sírkőfaragás. Beszéljünk egy kicsit 
ennek a munkának a lelki részéről, hi-
szen Önt főként gyászoló emberek ke-
resik fel. Hogyan lehet ezt kezelni?

Sokszor nagyon nehéz érzelmektől 
mentesen kezelni ezt a munkát, amikor 
megkeresnek közeli hozzátartozójukat 
elvesztett családok. Tragikus történé-
sekkel találkozom nap, mint nap. Leg-
nehezebb volt szüleim és feleségem 
édesanyja síremlékét elkészíteni.

Riportunk első szakaszában emlí-
tett tevékenységéből kiderül, hogy 
fontos az Ön számára múltbéli hagyo-
mányaink őrzése. Mit jelent Önnek a 
jövő?

Fiatalnak számítok még a szakmában, 
szeretném még fejleszteni tudásom és 
műhelyem eszközparkját is, hogy gond 
nélkül átadhassam a fiamnak és tovább 
tudja vinni ezt a szép szakmát. 

Hogyan kötődik Ácshoz? Itt nőtt fel, 
vagy később választotta otthonául?

Itt születtem, itt nevelkedtem. Ka-
tonaság után megnősültem majd szüle-
tett három szép gyermekünk: Ramóna, 
Patrik és Dorka.

Többször adódott számomra külföldi 
munkalehetőség, de egy percig sem 
gondolkodtam, hogy elhagyjam szülővá-
rosom. Minden Ácshoz köt.

Szeret itt élni? Mit jelent Önnek a 
város?

Az Ácson való élet számomra sok po-
zitívumot jelent. Először is, a város mé-
rete lehetővé teszi, hogy mindenki is-
merje egymást, ami egy erős közösségi 
érzést teremt. Az emberek barátságo-
sak és segítőkészek, mindig van valaki, 
aki segít, ha szükségem van rá. Emellett 
a természet mindig közel van. A város 
körül gyönyörű tájak és zöld területek 
találhatóak, amelyek lehetőséget nyúj-
tanak a szabadidő aktív eltöltésére. 
Szeretek sétálni, kirándulni a közeli er-
dőkben, vagy akár biciklizni. Ács szá-
momra az otthont jelenti. Itt nőttem fel, 
és itt alakítottam ki az életem alapjait. 
Ismerem a település történetét, a helyi 
kultúrát és hagyományokat. Büszke 
vagyok arra, hogy itt élhetek. Ez az a 
hely, ahol otthon érzem magam, és 
boldogan élek.

A városban többször adományozott 
emléktáblát, s vett részt emlékhelye-
ket felújításában. Meséljen erről, ké-
rem. Hol tekinthetik meg a helyiek eze-
ket a munkákat?

Mindig is fontos volt számomra, hogy 
valami maradandót alkossak az utókor 
számára. Jó érzéssel tölt el úgy végig 
menni a városon, hogy a munkáim kö-
szönnek vissza rám.

Hogy csak párat említsek: Korotnoki 
sír, református iskola bejárati ajtaja, 1. 
világháborús emlékmű, katolikus temp-
lomban található jubileumi emléktábla, 
Jókai fa emlékmű, Dr. Gery Margit em-
léktábla és még sorolhatnám.

A közösségért végzett jótékonysági 
munkaként is felfogható ebbéli tevé-
kenysége. Mi vezérli ebben? 

Életem során mindig is a közösség 
segítéséért éltem. 13 évig voltam az Ácsi 
Önkéntes Tűzoltóság vonulós tagja, ve-
zettem a városban működő vöröske-
reszt alapszervezetet, segítettem az 
óvodát, iskolát és az egyházat is. 

Fontos számomra kis városunk támo-
gatása és gyarapodása.

Kőfaragással foglalkozik, s ha jól 
tudom, nem ez az „eredeti szakmája”. 
Miért választotta ezt a könnyűnek 
cseppet sem nevezhető hivatást?

14 évesen nehezen tudja eldönteni 
egy gyerek, hogy mi szeretne lenni az 
életben, ezzel én is így voltam. 

2011-ben határoztam el, hogy a kő-
faragással szeretnék foglalkozni. Be is 
iratkoztam Budapesten az Ybl Miklós 
Szakközépiskolába, ahol kőfaragást mű-
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Akik a város lakosságát szolgálják - Polgárőr Egyesület
veződött, a tagok minimális összegű 
éves tagdíjat fizetnek, munkájukat díja-
zás és mindennemű ellenszolgáltatás 
nélkül végzik. Fennmaradásunkat, mű-
ködésünket legnagyobb részben az Ön-
kormányzatnak köszönhetjük, hiszen ők 
támogatnak bennünket pénzügyileg is, 
valamint a helyi Hartmann Hungary Kft-
től és a Leier Kft. ácsi telephelyétől ka-
punk támogatást. A lakosság elismeri, 
támogatja munkánkat, számítanak ránk 
amennyiben segítségre van szükségük.  

A polgárőrök tevékenységük során 
megkülönböztető mellényt kötelesek 
viselni, s bár már a rendeletben szabá-
lyozott polgárőr formaruha önmagá-
ban is tiszteletet parancsol és elret-
tentő lehet a bajkeverők számára, fon-
tos emellett a járőrözők határozott 
fellépése is. Hatáskörük mégsem ter-
jed tovább, mint bármely más állam-
polgáré. A gázspray kivételével nem 
viselhetnek közbiztonságra különösen 
veszélyes eszközt, vagy lőfegyvert. Jo-
guk van azonban a szabálysértés, bűn-
cselekmény elkövetésén tetten ért 
személyt felszólítani, lehetőség sze-
rint megakadályozni a bűncselekmény 
folytatását és visszatartani az elköve-
tőt a rendvédelmi szervek kiérkezé-
séig. Sok és szerteágazó feladat vár a 
polgárőrökre, ezért új tagokra mindig 
szükség van.

- Jelenleg 38 fő az egyesület taglét-
száma, életkorukat tekintve minden kor-
osztályt átfog, van nyugdíjas korú tag is, 
illetve középiskolás is. Ha valaki kedvet 
és elég elszántságot érez magában, 
hogy csatlakozzon az egyesülethez ak-
kor nálam jelentkezhet. Az új tag felvé-
telét pedig a tagságnak minden esetben 
meg kell szavaznia.

se mellett részt vesznek többek között 
a határőrizetben, a környezet- és ter-
mészetvédelemben, a veszélyhelyze-
tek megelőzésében és kezelésében, a 
társadalmi bűnmegelőzésben. De a 
polgárőr – a polgárőrség és az óvoda, 
valamint az általános iskola fenntartó-
jával kötött együttműködési megálla-
podás alapján – jogosult a gyermekek 
úttesten történő biztonságos átkelé-
sének elősegítése érdekében az óvo-
dák és általános iskolák közvetlen kö-
zelében jelzőőri feladatokat ellátni. 
Felelősségteljes hivatás ez, melyért a 
fizetség az elismerés és a megbe-
csülés.

- A Polgárőrség önkéntes alapon szer-

A nyugalmas mindennapok elen-
gedhetetlen feltétele a biztonságér-
zetünk, szűkebb otthonunk és tágabb 
életterünk, városunk szempontjából 
egyaránt. Amíg az otthon biztonságát 
mi magunk teremtjük meg, addig Ács 
város lakosságának biztonságát és 
nyugalmát közel 40 fő őrzi-védi elkö-
telezetten és önzetlenül. Ők a helyi 
Polgárőr Egyesület tagjai, akik idén ok-
tóberben kerek évfordulót ünnepel-
nek, 15. éves múltra tekintenek vissza. 

- Az Egyesületet 2007 októberében 
kezdtük megszervezni az akkori polgár-
mester, Csöbönyei Imre segítségével, 
majd 2008-ban került hivatalosan be-
jegyzésre a Polgárőr Egyesület – idézi fel 
a kezdeteket Szűcs Attila, aki az indulás 
óta megválasztott elnöke az egyesü-
letnek. 

A város szeretete, maximális lokál-
patriotizmus vezérli mindazokat, akik 
ezt az önkéntes hivatást választják. 
Belépéskor elengedhetetlen feltéte-
lek ezek, hiszen szabadidejüket, sőt 
gyakorta az éjszakáikat is feláldozzák 
a szolgálat vállalására. 

- Az induláskor és azóta is, legfonto-
sabb célunk a helyi közbiztonság javítá-
sa. Munkánkban a mindenkori Képviselő-
testület és Polgármester támogatását 
tudhatjuk magunk mögött. A legfonto-
sabb feladatunk a helyi járőrszolgálatok 
ellátásával a közbiztonság javítása, fenn-
tartása, a helyi rendezvények, pl. Város-
napok, Nemzeti ünnepek helyszínének 
biztosítása. 

A polgárőrök a városi közrendje és 
közbiztonsága fenntartásának segíté-



ÁCSI HÍREK

10

„Arad felől fúj a szél…”

erő fakadt. Az aradi vértanúk áldozata 
így lett erőforrása, alapja egy olyan ko-
moly küzdelemnek, amiben a nemzet na-
gyon sokat elért és megszerzett azok-
ból, amikért 1848-49-ben síkra szállt. 
Ilyen értelemben fontos lenne, hogy for-
dítva is tudjunk gondolkodni: vezessen 
az út Aradról Ácsra is! Vezessen Aradról 
Magyarországra, szerte a világba. A hő-
sök küzdelme, állhatatossága, kitartása, 
meg-nem-alkuvása ma is nagyon fontos 
lenne mindannyiunk számára. Így, önma-
gunk odaszánásával (nem nagy szó, és ne 
csengjen idegenül: odaáldozásával) tu-
dunk értéket, életet, jövőt teremni.

Ezekkel a gondolatokkal álltunk meg, 
hajtottunk fejet, és helyeztük el az ácsiak 
koszorúját az aradi vértanúk emlékműve 
előtt 2023. október 5-én.

nalban Ácsról indultunk autóbusszal, 
mely Aradon állt meg. Másrészt: 1849. 
október 2-án Haynau Ácson írta alá és 
terjesztette fel uralkodói jóváhagyásra a 
halálos ítéleteket. Tehát 1849-ben is 
Ácsról vezetett az út Aradig…

Az eseményeket ismerjük. Ősz lévén, 
vetés idején, az ige képi részét is értjük. A 
földbe hullott mag elhal, elpusztul, de 
úgy, hogy abból új élet, gazdag termés 
származik. Sokat vitatkoznak, elmélked-
nek, hogy vajon a szabadságharc elbu-
kott-e, leverték-e, volt-e eredménye?

Katonailag talán nem kérdés. De ha a 
jézusi áldozat-gondolatot behozzuk a 
képbe, mást látunk. Hiszen ezeknek a 
kivégzett hősöknek, és sok-sok más áldo-
zatnak a halála nemcsak a halál tragédi-
ája, hanem az áldozat áldása: belőle élet, 

Amikor Olasztelekre szerveződött az 
út, polgármester úr kérte, hogy az aradi 
emlékműnél szóljak néhány gondolatot. 
Stílusosan egy „különleges” Szentírást 
vittem magammal: nem a szokott feke-
te, hanem terepszínű borításban, mint-
egy „katonaruhában”. A Szentírás a Hon-
védelmi minisztérium kereteiben műkö-
dő Protestáns Tábori Püspökség ajándé-
ka. „Stílusosan”: az első magyar honvéd-
sereg mártírjainak emléke előtt ebből 
olvastam az igét: „Bizony, bizony, mon-
dom nektek, ha a földbe esett búzaszem 
el nem hal, csak egymaga marad, de ha 
elhal, sok gyümölcsöt terem.” (János 
evangéliuma 12, 24).

Az úton rám nehezedett egy gondo-
lat: Ácsról vezetett az út Arad felé… 
Kétszeresen is. Egyrészt mi, aznap haj-

GERECSEI ZSOLT református lelkipásztor

Megemlékezés az aradi vértanúkról, 2023. október 5.-én, Aradon, a honvédtábornokok 
emlékművénél, az erdélyi testvértelepülésre látogató ácsiakkal

Tisztelet a hősöknek – az aradi vértanúkra emlékeztünk

rai is. Elődeinknek köszönettel tarto-
zunk, utódainknak pedig hatalmas fele-
lősséggel – tette hozzá Poncsák Ferenc.

Az eseményen részt vevők egy-egy 
szál virág elhelyezésével fejezhették ki 
tiszteletüket a hősök emléke előtt, majd 
a megemlékezés zárásaként a művelő-
dési házba várták az érdeklődőket, ahol 
Pulai János elnökségi tag előadásában 
ismerhették meg Kiss Ernő altábornagy 
életét. A tartalmas előadás ismét köze-
lebb hozta a hallgatóságot egy vértanú 
életútjához.

zés gyertyáit az emlékmű körül. Ezt 
követően Poncsák Ferenc elnökségi tag 
idézte fel az aradi vértanúk történetét. 
Kiemelte, hogy a forradalom és szabad-
ságharc hősei által képviselt értékek, a 
haza szeretete és a szabadság iránti vágy 
kitörölhetetlenül gyökeret vertek a ma-
gyarságban és a mai napig ott él a ma-
gyar emberekben. Jól tudjuk, hogy nem-
zetünk ereje mindig is abban rejlett, 
hogy a történelmünk viharos eseményei 
ellenére képesek voltunk felállni, megú-
julni, megerősödni és megmaradni. Ezt a 
gondolatot támasztják alá a Himnusz so-

Az aradi vértanúkat a szabadságharc 
bukása után, 1849. október 6-án végez-
ték ki, a bécsi forradalom és Theodor 
Baillet von Latour császári hadügymi-
niszter meggyilkolásának első évfordu-
lóján. A Kossuth Lajos Asztaltársaság 
invitálására gyűltek össze az emlékezők 
október 6-án, a nemzeti gyásznapon, 
hogy fejet hajtsanak a vértanúk előtt.

Az eseményen Tóth Ilona elnökségi 
tag köszöntötte a résztvevőket, aki feli-
dézte az emlékhely létrehozásának 
célját, majd elhelyezték a megemléke-

PAUER GERGELY PÉTER
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Látogatás testvértelepülésünkön az erdélyi Olasztelken

Ezután Nagyaltára utaztunk a vár-
templomba. Az itteni gyülekezet lelké-
sze a templom és falu történelméről, 
valamint a lelket érintő dolgokról szívig 
ható ismertetést tartott a templomban, 
majd videón megnéztünk egy helyi nép-
balladát, amely egy reménytelen szere-
lemről szólt, és egy szintén a település-
hez kapcsolódó mondát, mely a tatár 
elleni küzdelemről és az Ajta végű három 
település keletkezéséről szólt. Van 
Nagyajta, Szárazajta és Középajta. Este 
értünk haza és a többi időt a vendéglátó 
családoknál töltöttük.

Utolsó nap 11 órakor kezdődött az 
istentisztelet a református templom-
ban, ahol az igét Gerecsei Zsolt esperes 
úr az ácsi lelkész hirdette. Utána közös 
ebéd, beszélgetés és nótázás követke-
zett a művelődési házban. Mi sem bizo-
nyította jobban, hogy „egy vérből valók 
vagyunk”, mint a közös mulatás.

Este 6 órakor még lehetőségünk volt 
a helyi Daniel kastély kiállító termét 
megnézni. Másnap a vendéglátó csalá-
dok autóval az indulási helyre vittek ben-
nünket, ahol elkezdődött a búcsúzko-
dás, amely hosszan tartott, de haza kel-
lett indulnunk.

Az erdélyi út hasznos volt, nem csak 
közösségi szerepe miatt, hanem azért is, 
mert tájékozódtunk az ottani állapotok-
ról, együttműködés lehetőségeiről is.  
Tanulság, hogy a székely ember örül 
azoknak az anyaországi magyar embe-
reknek, akik ugyanolyan magyarnak 
nézik őket ahogy magukra tekintenek, 
és ezt ki is mutatják. Ők tudják, hogy mi-
lyen áldozattal jár Romániában magyar-
nak maradni!

erdőben van egy kőből készült vasol-
vasztó, melynek fel lehet menni tetejére 
és bele lehet látni a belsejébe. A széke-
lyek minden március 14-én itt ünneplik 
március 15-ét. Nagy tömegek gyűlnek 
össze gyalog, lóháton, lovaskocsival, 
autóval emlékezve hős őseikre is. Ezután 
Miklósvárra mentünk a Kálnoky család 
kastélyába. Részben eredeti tárgyak 
részben pedig újonnan készült másola-
tok találhatók a kastélyban. A különböző 
szobákon túl a konyha is látogatható. A 
jelenlegi angol király Károly is megfor-
dult már itt. A nap hátralévő részét a 
fogadó és ismerős családokkal töltöttük.

Másnap reggel ismét kirándulni in-
dultunk. Előszőr Csernátonra mentünk, 
ahol egy skanzen van székely házakkal és 
sok mással együtt. Van egy hatalmas me-
zőgazdasági gépekből álló gyűjtemény. 
Gőzgépek, régi robbanómotoros álló 
erőforrások, melyek szivattyút, darálót, 
morzsolót, szecskázót stb. hajtottak. 
Régi traktorok, cséplőgépek elevátorok, 
lovas eszközök is láthatók. A pincében 
van egy vaskályha kiállítás nagyszámú és 
sok féle kályhából. Méhészeti gyűjte-
mény is van kaptárakból a kezdetektől 
máig. A következő állomás Kézdivásár-
hely volt, a Főtér. Erről szűk utcák, udva-
rok nyílnak, amelyek különböző céhek-
nek adtak helyet. Itt sokat nem időztünk 
mentünk tovább.

Szepsiszentgyörgy volt a következő 
úti célunk. Kisebb gyaloglás után a kür-
töskalács fesztivált néztük meg. Szám-
talan sátorban sütöttek kürtöskalácsot, 
valamint készültek a tavalyi rekordjukat 
megdönteni, mert egy 20 méter hosszú 
kürtöskalácsot sütni. Teljes fesztivál 
hangulat volt.

Régi kapcsolat fűzi a két település 
református egyházait össze. Ők kezdték 
szőni a baráti szálakat még 1994-ben, s 
ez az évek alatt egyre nőtt. A kialakult 
baráti társaságok, családok már nem 
csak szervezett utak alkalmával talál-
koznak, hanem az év különböző időpont-
jaiban is. A Természetjáró Bakancsos 
Egyesület pedig minden év szeptember 
első hétvégéjén felkerekedik a légvá-
rakkal és többi játékával, hogy megör-
vendeztesse az olaszteleki gyermeke-
ket. Ács Város Önkormányzata és Olasz-
telek Önkormányzata 2016-ban írta alá a 
testvértelepülési dokumentumot.

Mi most a kultúrházhoz érkeztünk 
utunk első állomásaként, ahol a fogadó 
családok vártak bennünket, természe-
tesen süteménnyel és pálinkával, áfonya 
likőrrel, borral. Nagy volt az öröm a régi 
ismerősök láttán, amin sokan elérzéke-
nyültek. Egy-egy család ilyenkor egy 
helyi fogadó családnál lakik, akik a napi 
ellátásukról is gondoskodnak.

Másnap a helyi lelkész idegenveze-
tésével indultunk kirándulásra. Először 
Kisbaconba mentünk, ahol Benedek apó 
kúriáját néztük meg, sok személyes 
könyvével, tárgyával együtt. Itt az ide-
genvezető Benedek Elek ükunokájának 
férje volt, aki nagy empátiával beszélt 
Benedek Elek munkáságáról, magyarsá-
gáról és székelységéről. Trianon után 
Benedek Elek sok menekülővel ellentét-
ben visszatért Erdélybe, hogy segítsen 
népén. Itt megnéztünk egy mai napig 
üzemszerűen működő vízimalmot, ahol 
naponta 6 mázsa lisztet állítanak elő. A 
lisztből 12 % vámot vesz ki a molnár.

Utunk következő állomása Gábor 
Áron ágyúöntő hutájához vezetett. Az 
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Idősek napja

mes szép időben Tata látványosságait 
tekintették meg a városnéző kisvonat 
segítségével. Ezt követően az Eszter-
házy kiállítást. A nap egy finom ebéddel 
zárult. Az idősek kellemesen elfáradva 
vidám élményekkel és a jövőbeni kirán-
dulásokat tervezgetve érkeztek haza.

A szeptemberi programok kis pihenő 
után tovább folytatódtak. A Klubtagok 
ezúttal a Központban érezhették jól 
magukat Szüreti Bál alkalmával. A zenés 
délutánon sokan táncra perdültek, má-
sok vidáman énekeltek, életkedvüket a 
fiatalok közül sokan megirigyelhetnék. A 
tánctól elvesztett energiát a saját készí-
tésű süteményekkel és üdítővel pótol-
hatták. A fergeteges hangulat késő dél-
utánig tartott.

Köszönetnyilvánítás
2023 október 19-én hivatalosan is 

átadásra került az Ácsi Pitypang Bölcső-
de megújult kerítése. Gerencsérné 
Járóka Erzsébet intézményvezető hálás 
szívvel gondol vissza a Hartman Hungary 
Kft-vel történő hosszú évek óta fennálló 
eredményes együttműködésre. El-
mondta, hogy a támogatást, amelyet 
töretlenül odaadóan nyújt a Hartmann 
Hungary Kft a Szolgálat részére, azért is 
felbecsülhetetlen értékű, mert a szük-
ségletekhez igazodik, és maximális törő-
dést fejez ki. A kerítés megújulása nem 
pusztán egy fizikai esztétikai tartalom, 
hanem kedvesség gondoskodás és maxi-
mális támogatás, a cég dolgozóinak kö-
zösségi erejét is magában hordozza. Így 
még különlegesebbé válik. Az intéz-
mény ezúton is szeretné köszönetét 
kifejezni a Hartmann Hungary Kft veze-
tése és kollégái felé.

gezetül Szűcs Erika gyermekcsoport-
jának tánca bűvölte el a közönséget. A 
kis táncosok egy szál rózsával köszön-
tötték az időseket.  A megható örömteli 
pillanatokat vidám hangulatos zenés 
percek követték. Pohly Boglárka „Ringó 
vállú csengeri violám” cimű műsorával 
szórakoztatta a nagyérdemű közönsé-
get. A délután jó hangulatban telt. A gaz-
dag színpadi előadásokat követően sü-
temény elfogyasztása mellett egy kis 
beszélgetésre is sor került. A délután jó 
hangulatban telt.

A rendezvény a város összefogásá-
ban valósulhatott meg. A szervezők 
ezúton szeretnék köszönetüket kifejezni 
mindazoknak, akik a szervezésben, lebo-
nyolításban segítették őket.

Őszi programok az Idősek 
klubjában

Az Ácsi Szociális Alapszolgáltatási 
Központ rendhagyó módon szervezett 
kirándulást klubtagjai számára. Kelle-

Városunk Idősek Világnapját ünne-
pelte 2023. október elsején. Az Ácsi Szo-
ciális Alapszolgáltatási Központ szerve-
zésében került megrendezésre ez az 
ünnep. A város szép korú lakóit Dr. 
Szentirmai István polgármester ünnepi 
beszédével köszöntötte. Ezt követően 
Gerencsérné Járóka Erzsébet intéz-
ményvezető fogalmazta meg gondola-
tait az alkalom kapcsán. Jó kívánságait 
fejezte ki az ünnepelt korosztály felé, 
arra kérte őket, hogy az időskorra, mint 
az élet kiteljesedésére gondoljanak. A 
fiatalabb generáció tagjainak figyelmét 
pedig felhívta a szeretet, a gondosko-
dás, az odafigyelés viszonzására, az idő-
sebbek felé a mindennapokban. A prog-
ram a gyermekek műsorával folytató-
dott. Kezdetben az Ácsi Bóbita Óvoda 
Szamóca csoportos gyermekei szerez-
tek örömteli pillanatokat. Ezt követően 
az Ácsi Gárdonyi Géza Általános Iskola 2 c 
osztályos tanulói csaltak a meghatott-
ságtól könnyeket az idősek arcára. Vé-

Teret adni a feltörekvő fiatal tehetsé-
geknek mindig is fontos feladata volt 
egy közművelődési intézménynek. Kü-
lön öröm számunkra, hogy Ácson ezt is 
megtehettük, mert ez is azt támasztja 
alá, hogy vannak olyan helyi fiatalok, akik 
színesítik a kulturális életünket.

Szeptember végén összezsúfolódtak 
a programok a művelődési házban és az 
őszi programkavalkád üdítő színfoltja 
volt Nagy Kitti Csenge és Bittner Zsanett 
kiállítása a Sméja Galériában. Bazsóné 
Nagy Marianna tanárnő szárnyai alatt 
kezdték meg az ismerkedést a képzőmű-
vészettel, és azóta is töretlenül haladnak 
előre. Jelenleg a tatai Talentum Művé-
szeti Szakkimnáziumba járnak és mind-
ketten a művészetek világában képzelik 
el a jövőjüket. Persze a művelődési ház 
termei sem ismeretlen terep számukra, 
hiszen rendszeres résztvevői és segítői 

Viktória fuvolajátéka, valamint Barsi 
Rózsa és Hartmann Dorka gitáros-éne-
kes produkciója keretezte.

Jó érzés volt látni a sok fiatalt a láto-
gatók között és kicsit talán meg is válto-
zott arra apár órára a hely atmoszférája. 
Hosszan tartó beszélgetéssel ért véget a 
rendezvény, ám aki lemaradt volna, még 
megnézheti a kiállítást. November 3-ig 
várjuk az érdeklődőket.

évek óta a nyári táboroknak, kézműves 
foglalkozásoknak.

Sokan ellátogattak a kiállítás megnyi-
tójára, ahol Balogh Attila, a művelődési 
ház vezetője köszöntötte a megjelente-
ket, majd Szigetvári Krisztina grafikus- 
művész, művészeti vezető gondolatait 
hallhattuk, aki meleg szívvel ajánlotta a 
tárlatot az érdeklődők figyelmébe. Az 
ünnepélyes megnyitót Szendi Anna 

Fiatal ácsi művészek a Sméjában PAUER GERGELY PÉTER
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VI. Ácsi Tökfesztivál
pat részvételét. A programon fellépett a 
Dance Fitness csapata, akik latinos ze-
nékre mutatták be táncaikat, majd utá-
nuk a Garabonciás Táncegyüttes műso-
rát csodálhatta meg a közönség. Ezen 
kívül a gyerekek Bazsóné Nagy Marian-
nával kézműveskedhettek, óriás játéko-
kon probálhatták ki ügyességüket és 
íjászkodhattak is. Valamint a tökfesztivál 
elmaradhatatlan részét képezte a helyi 
és környékbeli termelők és kézművesek 
vására. Örülünk, hogy sokan kilátogattak 
a rendezvényünkre és köszönjük támo-
gatóinknak a felajánlásokat.

A programot támogatták: Ács Város 
Önkormányzata, Ácsi Bartók Béla Műve-
lődési Ház, Könyvtár és Városi Sport-
csarnok, Brotnetti Kft, Gazdabolt, 
Józsáné Horváth Rózsika, KOKO Autós-
bolt, Lipóti Pékség, Niki Pékség, Nyami 
Büfé, Piskóta Kávéház.

teríték díját a Városi Nyugdíjas Klub 
tagjai kapták, „ A legháziasabb” terítéket 
Szalóki Csilla varázsolta az asztalra és „A 
legkreatívabb, legötletesebb” teríték 
megalkotói a 4.C osztály hat pénzásási 
tanulója, név szerint Imhof Dániel, 
Koronczai Eszter, Nagy Kamilla, Takács 
Dominik, Tóth Vera és Vadász Gábor 
voltak. Ezúton is köszönjük a három csa-

3 év után, október 7-én újra megren-
dezte a tökfesztivált az Ács-Pénzásási 
Nyugdíjas Klub. A klub tagjai lázasan 
készülődtek a programra. Leporolták a 
már majdnem elfeledett tökös recepte-
ket és finomabbnál finomabb ételekkel 
várták a város apraját-nagyját. A tökana-
násztól a tökös-mákos rétesig, a tökle-
csóig számos finomságokat kóstolhat-
tak a vendégek. Idén újdonság volt „Az 
ősz ízei” címmel meghirdetett terítési 
verseny, melynek zsűri elnöke és tagja a 
TSZC Kereskedelmi, Vendéglátó és Ide-
genforgalmi Technikum és Szakképző 
Iskola igazgatónője, Doktor Gabriella és 
egy a szakmában elismert kollégája, 
Kovács Gábor voltak. Versenyen kívül az 
iskola két tanulója is részt vett a megmé-
rettetésen. Mivel az egyes asztalok más 
stílust képviseltek, minden jelentkezőt 
külön díjaztak. „A leghangulatosabb” 

IMHOFNÉ VINCZE ZSUZSANNA – klubvezető  ÁCS-PÉNZÁSÁSI NYUGDÍJAS KLUB
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Sportélet városunkban
Bemutatkozik a Kézilabda szakosztály
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Új bandatagokat köszönthettünk
22 csapatot vártunk, hogy sikeresen teljesítsék a küldetést. A 
résztvevők feladata a kijutás mellett az aranyrudak megszer-
zése volt, amivel bebizonyították, méltók arra, hogy a Pro-
fesszor képzeletbeli csapatának tagjai legyenek. Már két nap-
pal a rendezvény kezdete előtt az utolsó helyek is elfogytak, 
így mi is pozitívan, nagy izgalommal vártuk a játékosokat. A 
csapatok között voltak, akik már korábban, többször is minket 
választottak, illetve voltak olyanok is, akik más településről ér-
keztek hozzánk első alkalommal, csak azért hogy kipróbálják 
magukat. Az összes feladat megoldására egy óra állt rendel-
kezésre. A játékosok a játék ideje alatt több alkalommal is kér-
hettek segítséget egy adóvevőn keresztül, aminek a másik 
végén  a banda egyik tagja tudott válaszolni a feltett kérdés-
re. Mivel ezt a szobát az eddigi legnehezebbre terveztük, így 
voltak, akiknek az adott időn belül sajnos nem sikerült meg-
fejteni a feladványokat, így a kijutás és az arany megszerzése is 
elmaradt. Innen is gratulálunk mindenkinek, akiknek sikerült 
megfejteni mindent és kiszabadulni, akiknek nem, azoknak azt 
ajánljuk ne búsuljanak, várjuk őket vissza egy másik alkalom-
mal.

Reméljük az egy óra alatt a csapatok alkalmazható tapasz-
talatokat szereztek és nagyszerű  élményekkel lettek gazda-
gabbak. Aki esetleg lemaradt volna, annak a közeljövőbe lehe-
tősége lesz kipróbálni a szobát. Természetesen itt nem állunk 
meg, A nagy pénzrablÁcs folytatódik új tagokkal, új feladatok-
kal. Professzor úrt idézve „Erről egy kicsit később”.

Művelődési Házunk az idei évben is részt vett a Kultúrházak 
éjjel-nappal rendezvénysorozaton. Erre az alkalomra egy új 
sza-badulószobát hoztunk létre: A nagy pénzrablÁcs néven. 
Az alap ötletet, a híres sorozatból vettük, A nagy pénzrablás-
ból. Természetesen nem volt kritériuma a játéknak a sorozat 
ismerete, viszont érdekesebbé és izgalmasabbá tette a játé-
kot egy-két feladat megoldása esetén. Most is, mint korábban 
több fős csapatok nevezhettek a megmérettetésre. Korábbi 
tapasztalatainkból kiindulva, mostani alkalomra egy nehéznek 
minősülő szobát raktunk össze. A rendezvényt idén szep-
tember 23-24 között bonyolítottuk le, aminek során több mint 

PAUER GERGELY PÉTER

Új utakon – kerékpáros túra az Autómentes Napon
BALOGH ATTILA
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legyen akár egy napi ajánlat vagy egy 
akció –, ki tudják küldeni azonnal okoste-
lefonokra. A megnövekedett belföldi és 
külföldi turistaforgalom az új kerékpár-
úttal, a helyi vállalkozások ajánlatai vagy 
helyi turisztikai-/ esemény ajánlataival is 
bevonzható. A „nyelvesítés” révén a 
szomszédos Szlovákiai területekről is be-
vonzható a sok éves eddigi munkánk ré-
vén felépült ottani állományunk egy ré-
sze. Még olyanok is, akik eddig átjártak, 
de nem biztos, hogy eszükbe jutottak 
Ács város szolgáltatói is. A közeljövőben 
megvalósuló térségi nagyobb fejlesz-
tések miatt is fontos az infrastruktúrális 
fejlődés, melynek szereplőit bemutatjuk 
az ideérkező turistáknak, átutazóknak 
esetleg épp a tervezett munkák miatt 
munkavállalóként vagy alvállalkozóként 
hosszabb-rövidebb időre a környékre 
érkezőknek. Így anyanyelvükön infót 
kapnak, milyen turisztikai látnivalót ér-
demes megnézni a környéken, milyen 
programajánlatok vannak míg itt tartóz-
kodnak, vagy milyen szolgáltatót-üzle-
tet, hol keressenek a városban. Ezért a 
Europethrob Applikáció térképalapú 
szolgáltatást (GPS) ad felhasználóinknak 
több nyelven, ingyenes letölthetőség-
gel. 

Online elérhetőségünk: 
www.europethrob.eu

telefon segítségével, melynek több mint 
10 éve piacvezető mobilmédiája a Euro-
pethrob. A hírszolgáltatáson (Live maga-
zin) kívül, rendelkezünk egy nemzetközi 
turisztika kereső rendszerrel, melyet 14 
nyelven működtetünk. Gyakorlatilag ez 
egy virtuális idegenvezetőt jelent a mo-
bilunkon ingyenesen, amit nem csak Ma-
gyarország különböző területein tudunk 
használni, hanem a környező országok-
ban is segítségünkre lesz anyanyelvü-
kön. Ezenkívül szinte minden korcso-
portra gondolva működtetünk egy prog-
ram, esemény, rendezvény kereső rend-
szert. Ennek köszönhetően mostantól 
azonnal megkapjuk az infót, ha Ács vá-
rosa vagy a művelődési ház feltölt egy 
programot nemzetközi rendszerünkbe. 
Az Esemény keresőnk segítségével mos-
tantól nem fognak lemaradni egy jobb 
győri komáromi vagy éppen budapesti 
koncertről vagy színházi ajánlatról sem.

Legfontosabb infokommunikációs 
menüpontunk a nemzetközi cég-üzlet 
kereső rendszerünk melyet „Szolgálta 
tók” menüpont alatt üzemeltetünk. Ezt 
az ország több városában karöltve a he-
lyi önkormányzatokkal vállalkozásfej-
lesztésnek definiálunk. Itt a legfonto-
sabb, hogy minden üzleti szektorból a 
legjobb 1-2 szolgáltató kap csak lehető-
séget arra, hogy bemutatva felhasználó-
inknak terméküket vagy szolgáltatásai-
kat forgalmat generáljunk nekik. A kivá-
lasztásban segítségünkre van az önkor-
mányzat vagy helyileg dolgozó területi 
képviselőnk, igy figyelve a minőségre. 
Minden szektorból az átlag feletti szol-
gáltatóknak tudunk forgalomnöveke-
dési lehetőséget biztosítani. Az üzletek-
szolgáltatók saját admin felületet kap-
nak rendszerünkben, melynek köszön-
hetően éppen aktuális ajánlataikat – 

A Europethrob Média Group és Ács 
város önkormányzata együttműködési 
megállapodást irt alá a múlt hónapban . 
Az elsődleges cél, hogy a hagyományos 
média felületek (mint városi tv., havonta 
megjelenő önkormányzati újság vagy a 
város online felületei) megjelenésein kí-
vül, mostantól mobil kommunikációt is 
használjon a városvezetés. Ma már a la-
kosság minimum 90%-a elérhető okos-

A Europethrob Média Group és Ács város önkormányzata
együttműködési megállapodást irt alá a múlt hónapban

http://www.europethrob.eu/?fbclid=IwAR01Y8yAW_BZhwAf6n_95VJ5hPmkq8PcOlvVvpydYyOEoz2m-h6_BkbrtRM
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